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Patrik
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Mamka na moje zápasy 
nekouká, ale výsledky 

obnovuje každou vteřinu 
STRANY 8–9

Fo
to:

 Ar
chi

v P
P

Je důležité nevzdat se snů,  
i když je překazí vážná nemoc 

STRANA 6

Osud Hadích lázní je stále ve 
hvězdách, zájem města trvá

STRANA 5

PříběhZprávy
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K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

KNAK
16. 3., 2000  Tata Bojs
22. 3., 2100  Old School Ravers are back
29. 3., 2100  Sodoma Gomora a Haades
30. 3., 2030  Gaia Mesiah
6. 4., 1800  Skrytý místa tour  
  – The.Switch + Severals
26. 4., 2000  Švihadlo

HVJEZDA
16. 3., 2000  AC/DC TRIBUTE  
  a Lokomotiva Planet
23. 3., 2000  Metalovej nářez s kapelama  
  Destross, Nerrea  
  a The Rumble of Skulls
6. 4., 1900  Točílas a Jokers a Molotov party
13. 4., 2015  Vanessa Meisterstücke tour 2024  
  – The opposer Divine
20. 4., 2000  Čistírna pokaždé jinak a Radost
27. 4., 2000  The Schmelz a Blue Rocket
4. 5., 2000  Remember The Heroes  
  a Louty a Kontroverze
každé úterý Lepší večery: hraje hudební uskupení 
Do hospody dobrý

TEPJAZZ 
17. 3., 2000  Three for Silver
23. 3., 2000  minus123minut
29. 3., 1900  Robert Balzar trio
3. 4., 1900  Justin Lavash. Narozeninový  
  koncert feat Polansky  
  vs Langman
6. 4., 2000  KvarteTones – křest CD
12. 4., 1900  Kithiczka párty
20. 4., 2000  Nina Radnická s kapelou

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
18. 3., 1900  Pavel Žalman Lohonka 2024:  
  Cesta k folkovým kořenům
20. 3., 1900  Román pro ženy

21. 3., 1900  Abonentní koncert: Senja  
  Rummukainen, diriguje Charles  
  Olivieri-Munroe
24. 3., 1400  Okayama Gakugeikan  
  Symphonic Band
25. 3., 1900  Láska z mládí
26. 3., 1900  Dasha a Epoque Quartet  
  Ellaboration
27. 3., 1900  Flamengo Reunion Session
28. 3., 1900  Abonentní koncert:  
  Velikonoční koncert
3. 4., 830  Krysař
3. 4., 1030  Krysař
3. 4., 1800  Krysař
4. 4., 1900  Zdeněk Izer: Vyndavací, zas tam dací
6. 4., 2000  Olympic Trilogy Tour 2024
10. 4., 1900  Dámy vpřed
15. 4., 1900  Na Vánoce budu gay
16. 4., 1900  Vojtěch Dyk: Intimity s klavírem
18. 4., 1900  Slavnostní koncert ke 100. výročí  
  Krušnohorského divadla
19. 4., 1800  Stylová retro tančírna 2024
22. 4., 1900  Když kočky nejsou doma
26. 4., 1900  The Cello Boys
28. 4., 1030  Pohádky do kapsy
29. 4., 1900  Šťastný vyvolený
7. 5., 1900  Můj nejlepší kamarád
13. 5., 1900  Rukojmí bez rizika
14. 5., 1900  Radůza s kapelou
19. 5., 1030  Cirkusácká pohádka
24.–26. 5. Slavnostní zahájení 870. lázeňské  
  sezony v Teplicích

MUZEUM
16. 3., 1400  Tradiční velikonoční dílna  
  na teplickém zámku
16. 3., 1600  Přednáška Velikonoční jízda  
  v Mikulášovicích
23. 3., 1030, 1200 a 1330  

  Komentovaná prohlídka výstavy:  
  Harry Potter aneb Mudlové,  
  přijeďte express!
do 31. 3.  Výstava: Exploze do nekonečna/  
  Creptius in Infinitium
do 1. 4.  Výstava: Příběhy válečných  
  uprchlíků
do 28. 4.  Výstava: Tajemná komnata  
  otevřena! 
do 28. 4.  Výstava: Harry Potter aneb  
  Mudlové, přijeďte expres!
Exponát března: Zdeněk Váňa démonolog 
z teplického muzea

ARCHIV
do 15. 4.  Výstava: Zaniklá krajina  
  severozápadních Čech

BOTANICKÁ ZAHRADA
21. 3.   Zahájení sezóny – vysazení  
  pamětního stromu
23.–24. 3.  Velikonoční tvořivé dny
do 16. 3.  Roztáhněte křídla a leťte:  
  Ukázky papoušků v botance
do 31. 3.  Zčásti zmizelé Teplice
22. 4.   Den Země
25. 4.   Kurátorské putování  
  Afrikou
18. 5.   Den fascinace rostlinami

KONZERVATOŘ
20. 3., 1830  Barokní Mixle v Pixle

PLANETÁRIUM A HVĚZDÁRNA
21 .3., 1800  Café Nobel: Lesk a bída  
  moderní vědy
22. 3., 1900  Setkání v první čtvrti:  
  Zrodila se hvězda
11. 4., 2000  Pozorování Měsíce: Mare Undarum 
  a východ Slunce v Mare Crisium,  
  kráter Petavius s výraznými  
  středovými vrcholky a nápadnou 
  brázdou, posloupnost kráterů  

  Langrenus, Vendelinus, Petavius  
  a Furnerius.
12. 4., 1900  Setkání v první čtvrti: Mars
18. 4., 1800  Café Nobel: Šelma z Valče a jiné  
  významné paleontologické objevy 
pátek a sobota 2000  
  večerní pozorování
sobota a neděle 1300  
  denní pozorování

ZIMÁK
do 31. 3.
Středa 1800–1915  
  veřejné bruslení
Sobota 1530–1630  
  veřejné bruslení pro děti  
  s doprovodem
Sobota 1700–1815 

  veřejné bruslení 
Neděle 1630–1745  
  veřejné bruslení

NA STŘELNICI KRUPKA
22. 3., 2000  Bláznivá Pepíkovská zábava

CISTERCIÁCKÝ KLÁŠTER OSEK
29.–30. 3,. 1000 Velikonoce

ZÁMEK DUCHCOV
28. 3., 1900  Velikonoční koncert na zámku

KOSTEL PANNY MARIE DUBÍ
26. 3., 1700  Velikonoční koncert

MODRODŮM
do 30. 3.  výstava Vlastimila Šenkýře I cesta  
  je cíl: Experimentální přístupy  
  ve skle

DIVADLO BÍLINA
17. 4., 830  Soutěž o Bořeňskou čarodějnici
26. 4., 1900  Veselé Velikonoce

Dům dětí a mládeže a ZpDVPP Ústí n. L, p. o.  
ve spolupráci 

se SDM Tilia, FŽP UJEP a  Centrem ochránců přírody Tilia 
za podpory města Ústí n. L. a projektu Zdravé město a místní Agenda 21  

 
 
 

si Vás dovolují pozvat na akci na pomoc přírodě 
 
 
 
 

 Sraz:  - KDY: čtvrtek 18. 4. 2024, v 16:00 hodin  
- KDE: dolní vstup do Bertina údolí 
- spojení MHD zast. Důlce (bus č. 52, 53, 54) 

 
- s sebou: PRACOVNÍ ODĚV A OBUV – DŮLEŽITÉ!   
- zajištěno:                  - rukavice a odpadové pytle  

- teplá voda a mýdlo k umytí    
rukou  
- oplatka a pití  
- po skončení akce bude 
společné opékání buřtů* 
 

Konec kolem 18:00 h. 
 

    Uklízet se bude: 
               Bertino údolí 

 

 

    Info: Tomáš Svoboda, 774 784 840,  
475 210 861, svoboda@ddmul.cz 

 

    Akce je součástí celosvětové kampaně 
Clean up the World!,

která se koná pod záštitou UNEP
(program OSN pro životní prostředí)

* veškeré občerstvení je pro účastníky akce zdarma a pouze do vyčerpání zásob

DDEENN  ZZEEMMĚĚ  
Středa 17. 4. 2024

22. duben je celosvětovým Dnem Země

a my se tradičně předcházející  středu

k této  oslavě  připojujeme. Odpoledne 

plné zábavy  pro děti a  rodiče s dětmi 

nabídne  nejen  přírodovědně  zaměřené  

soutěže, ale i  řadu dovednostních  her 

a atrakcí. A za  jejich plnění  jsou pro 

děti nachystané i drobné odměny! 

Bližší informace: 

Tomáš Svoboda, dcm@ddmul.cz, 

, 475 210 861, 774 784 840www.ddmul.cz

Dům dětí a mládeže 
a ZpDVPP, Ústí nad Labem, p. o.,

Sdružení dětí a mládeže TILIA a Centrum ochránců přírody TILIA

za podpory
Města Ústí nad Labem

pořádají

 

.

od 15:30 do 17:30 hod.

Přijďte do Domu dětí a mládeže oslavit svátek Země 

Na akci není nutné se přihlašovat.

Vezměte s sebou i své kamarády a kamarádky.
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opékání vuřtů!

 PPOOZZOORR:: Za hezkého počasí 
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Rozšíření parkování je 
ve hře, zohlední se výtky lidí

Teplice – Parkovacích míst 
bývá ve městech málo. Ne-
jinak tomu je i v lázeňském 
městě. Jednou z problema-
tických ulic je Zrenjaninská 
v Řetenicích. Původní návrh 
vybudování nových parko-
vacích míst byl trnem v oku 
místních obyvatel, kterým 
se nelíbí, že by místa zabra-
la plochy se zelení.V projektu 
město sice pokračuje, ale pod-
le náměstka primátora Hynka 
Hanzy byly připomínky veřej-
nosti zohledněny. „Původní 
studie byla upravena i z hle-
diska požadavků participace 

b ř e z e n  2 0 2 4

aTolik problémů Tepličané loni nahlásili prostřednic-
tvím aplikace Hlášení závad. Podle mluvčí města 
Adiny Sedlákové je to zhruba o 250 hlášení více 
než za poslední roky. „Z těch 950 ještě 35 čeká na 

dořešení, kdy jde hlavně o dlouhodobé akce, jako opravy povrchů vozovek a chod-
níků,“ upřesňuje mluvčí s tím, že rekordním měsícem bylo září s 117 hlášeními, což 
jsou skoro čtyři hlášení za den. Nejčastěji závady řeší odbor životního prostředí, jde 
například o černé skládky či odložený odpad, a odbor dopravy.  gz

Č Í S L O  M Ě S Í C E

950

s občany. Výslednou vizuali-
zaci včetně výsledné studie 
jsme poslali na dotčená bytová 
družstva, která se nám k tomu 
vyjádřila pozitivně, a v součas-
nosti budeme pokračovat dál,“ 
řekl náměstek.

Zkapacitnění parkování ve 
městě je podle něj poměrně 
velkou prioritou, protože au-
tomobilů přibývá a situace za-
číná být neúnosná. „Chceme 
u staveb dodržovat modrozele-
nou infrastrukturu. To zname-
ná, že životní prostředí by se 
mělo předěláním té dané ulice 
zlepšit,“ dodal Hanza.  gz

Razie odstartovala kontrolu dotací 

20
24
03
05
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realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Sportage: 1,1–7,3 l/100 km, 25,5–166 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia-usti.cz

Kia Sportage.
Akční model EDICE 30.

Ústecký kraj – Skandál, který 
vypukl v Krajské zdravotní, 
přiměl vedení nemocniční spo-
lečnosti k prověření některých 
výběrových řízení a smluv, 
k revizím veřejných zakázek 
nebo k tomu, aby byly zúženy 
kompetence vedení společ-
nosti.

„Nová generální ředitelka 
Taťána Soharová zahájí bezod-
kladně personální a procesní 
audit. Zejména na úseku veřej-
ných zakázek a úseku obchodu 
a postupně budou prověřeny 
také probíhající nebo připravo-
vané veřejné zakázky,“ potvrdil 
místopředseda představenstva 
společnosti, která sdružuje 
v regionu několik nemocnic 
včetně teplické, Leoš Vysoudil. 
Po policejní razii ministerstvo 

zastavilo dotace pro Kraj-
skou zdravotní. „Připravujeme 
také scénáře, pokud bychom 
nedostali proplacené někte-
ré dotační prostředky z ev-
ropských fondů. Mohu říci, že 
v tuto chvíli víme, že budeme 
schopní i s nějakým mimořád-
ným výdajem provoz Krajské 
zdravotní ufinancovat a všech-
ny strategické stavby otevřít,“ 
uvedl za představenstvo spo-
lečnosti Stanislav Dostál s tím, 
že současně ale nelze předví-
dat, jakým způsobem se dále 
kauza vyvine.

Podezření policie se netýká 
velkých strategických staveb 
a investic, které jsou v tuto 
chvíli téměř hotové a brzy 
v nich bude postupně zahájen 
provoz.  gz
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Foyer kulturáku se otevře v květnu

4

Filharmonii podpoří 
kraj 4 miliony Botanka slaví rekord díky exotickým papouškům
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PRO VÍCE INFORMACÍ STAČÍ NASCANOVAT QR KÓD 
NEBO NAVŠTÍVIT WWW.FKTEPLICE.CZ

CELOROČNÍ NÁBOR DO PŘÍPRAVEK FK TEPLICE
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Teplice – Rekonstrukce foyer tep-
lického Domu kultury se blíží 
do finále. Původně avizované 
dokončení loni v prosinci nedo-
padlo, ale dubnový termín už by 
měl klapnout. Potvrdil to tep-
lický primátor Jiří Štábl. „Ano, 
zatím platí to, že hotovo bude 
v dubnu a v květnu půjde foyer 
Domu kultury do provozu,“ řekl 
Štábl. Posun podle něj způsobi-
ly komplikace na stavbě. „Čas-
to se během prací ukáže, že 
něco jiného je v projektu a jiná 

je skutečnost,“ dodal teplický 
primátor. Rozsáhlá přestavba 
Domu kultury, který projekto-
val autor proslulého hotelu na 
Ještědu Karel Hubáček, přijde 

Ústecký kraj – Severočeská 
filharmonie Teplice, ale i Měst-
ské divadlo v Mostě, Činoherní 
studio v Ústí nad Labem a Do-
cela velké divadlo v Litvínově 
si pro tento rok rozdělí z Re-
gionálního podpůrného fondu 
12 milionů korun. Rozhodlo 
o tom Zastupitelstvo Ústecké-
ho kraje.

Podle Víta Hnízdila z krajské-
ho úřadu dostane Severočes-
ká filharmonie Teplice na svou 
koncertní činnost čtyři miliony 
korun. Stejnou částku obdrží 
Městské divadlo Most na zajiš-
tění tvorby a podporu zájez-
dové činnosti. Dotaci ve výši 
1,8 milionu korun dostane na 
vlastní tvorbu Činoherní studio 
Ústí nad Labem a zbylé 2,2 mi-
lionu korun poputují do Docela 
velkého divadla Litvínov.  gz

U Aquacentra 
pohodlněji zaparkujete
Teplice – Aquacentrum letos 
projde úpravami. Po rozsáh-
lé rekonstrukci vnitřních pro-
stor, venkovního slunění če-
kají úpravy i prostory před 
vstupem do haly. Změna se do-
tkne také parkovacích ploch. 
„Venkovní úpravy počítají 
nejen s tím, že by tam mohla 
vzniknout další parkovací plo-
cha, mimo tu velkou parkovací 
plochu, která tam je. Ale také 
se stavbou nové výměníkové 
stanice, včetně jímek na čis-
tou a odpadní termální vodu 
a technologie,“ přiblížil námě-
tek primátora Hynek Hanza 
s tím, že na tyto další úpravy je 
v rozpočtu připraveno 40 mili-
onů korun.  gz

Kvůli uzavírce pojedou 
jinak autobusy
Teplice – Až do konce červ-
na bude úplně uzavřena ulice 
28. října v centru Teplic. Po 
dobu uzavírky bude podle Mar-
tina Dudy z krajského doprav-
ního plánování omezena obslu-
ha zastávky Benešovo náměstí. 
U vybraných spojů dojde k ča-
sovým posunům. Dotčeny jsou 
linky 480, 482, 483, 484, 488, 
490, 491, 493, 494, 495, 502, 
503, 504, 802, 803 a 804.  gz

město na zhruba 90 milionů 
korun. Po dokončení dojde ke 
změně dispozic samotného 
foyer, nové bude umístění ša-
ten, pokladny, občerstvovacích 
zón, recepce a vstupů, dojde 
také ke změně požárněbezpeč-
nostního řešení celého objektu. 
V současné době se všechny 
kulturní akce z Domu kultu-
ry přestěhovaly do Krušnohor-
ského divadla a do Zahradního 
domu. Kino Květen provoz pře-
rušilo úplně.  gz

Teplice – Botanická zahrada je 
stále oblíbenějším cílem ná-
vštěvníků. Podle jejího ředitele 
Petra Šíly je to kromě sklení-
ků, kde to každý den vypadá 
úplně jinak, i díky bohatému 
doprovodnému programu, kte-
rý oživil chod zahrady. „První 
březnovou neděli padl díky vý-
stavě s názvem Roztáhněte kří-
dla a leťte – ukázky papoušků 
v botance, rekord,“ říká ředitel 
botanické zahrady a dodává, že 
za celý den přišlo do zahrady 

1 330 návštěvníků. Průměrně 
zahradu v minulosti navštívilo 
27 tisíc lidí ročně. V roce 2022 
přišlo navštívit botanickou za-
hradu celkem 47 671 návštěv-
níků. A loni navštívilo zahradu 
téměř 50 000 lidí. Letošním cí-
lem botanické zahrady je pade-
sátitisícovou hranici návštěv-
nosti překročit.

„Určitě je to i tím, jak se za-
hrada prezentuje. Využíváme 
různé informační kanály – so-
ciální sítě, média. Pořádáme 

akce, které si získávají stále 
větší oblíbenost,“ dodal ředi-
tel zahrady s tím, že botanic-
ká zahrada je pro návštěvní-
ky oázou klidu pro odpočinek 
v dnešní uspěchané době.  gz

Radnice investuje do Jezevčíka, knihovny i do mycí linky
Teplice – Trnovanský Jezevčík, 
nová miniaréna pro fotbalis-
ty, rekonstrukce infocentra či 
přestavba podkroví knihovny. 
To je jen zlomek investic, kte-
ré jsou naplánované pro letoš-
ní rok. „Práce v knihovně už 
jsou v plném proudu a komplet 
hotovo by mělo být za rok,“ 
přiblížil primátor Jiří Štábl. 
Mezi další letošní významné 

investice města patří i moder-
nizace mycí linky pro trolejbu-
sy za 37 milionů, první etapa 
rekonstrukce Jezevčíka v Trno-
vanech za 9 milionů nebo nová 
přípojka termální vody pro 
Aquacentrum za 50 milionů 
korun. V přípravě je i veřejná 
zakázka na nákup nízkopod-
lažních trolejbusů s dodáním 
v příštím roce. „Chci zmínit 

například investici do hřiště 
v Sobědruhách, kde se chys-
táme na první etapu za třicet 
milionů korun. Odhad celé této 
investiční akce je devadesát 
milionů korun. Hřiště projde 
celkovou rekonstrukcí, přibu-
de umělý trávník, parkoviště 
či nové zázemí,“ doplnil Štábl 
s tím, že na místě vznikne mini-
aréna pro fotbal.  gz

Výtěžek z plesu pomůže seniorům i azylovému domu
Teplice – Ples města bude jako 
každý rok pomáhat. Radní roz-
hodli darovat zisk ze vstupného 
na dobročinné účely. „Celková 
částka vybraná ze vstupného 
činí přibližně 225 tisíc korun. 
Město Teplice z vlastních pro-
středků dorovná sumu na 250 ti-
síc korun. Konečné schválení 
provede zastupitelstvo města na 
dubnovém zasedání,“ doplnila 
mluvčí města Adina Sedláko-
vá. Tento rok výtěžek reprezen-
tačního plesu poputuje mezi 

dvě organizace. Jednou z nich 
je Klub seniorů Českobratrská 
Teplice. Ten částku použije na 
zakoupení vybavení klubu, pře-
devším na relaxačně aktivizační 

pomůcky, jako jsou masážní 
křesla, rotopedy, počítače, ven-
kovní posezení a jiné prostředky 
sloužící k relaxaci a aktivizaci 
členů. Druhou je Charita Teplice. 
Ta získanými financemi zajistí 
provoz sociálních služeb, které 
poskytují na území města Tep-
lice a Krupky. Konkrétně se jed-
ná o sociální službu azylového 
domu pro matky s dětmi a soci-
álně aktivizační službu pro rodi-
ny s dětmi, která je poskytována 
již od roku 2007.  gz
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Radnice nevzdá boj o Hadí lázně Vlak na Moldavu 
se stal terčem útoku

Opravy by mohly na podzim skončit

Teplice – Osud Hadích lázní je 
stále nejistý. Město si před 
časem nechalo zpracovat po-
sudek, ze kterého vyplývá, že 
budova má hodnotu zhruba 
6,8 milionu korun. Její maji-
tel developer Jaroslav Třešňák 
za tuto památku ale požadoval 
18 milionů. „Zájem o získání 
této stavby, o který jsem se sna-
žil ještě jako primátor města, 
a dovedl celou věc až do fáze 
usnesení rady a zastupitelstva, 
za mou osobu stále trvá,“ řekl 
náměstek primátora Hynek 
Hanza s tím, že tehdy ale vlast-
ník neakceptoval podmínky 

města. Podle primátora Jiřího 
Štábla radnice chce s majite-
lem objektu jednat i nadále.

Hadí lázně byly prohlášeny 
kulturní památkou v roce 1958. 
Svému účelu přestala budova 

sloužit na přelomu tisíciletí 
a Jaroslav Třešňák ji vlastní od 
roku 2006. Od té doby chátrá. 
Majitel chtěl objekt přestavět 
na lázeňskou léčebnu pro děti 
s pohybovými poruchami, ale 
jeho záměr narážel na odpor 
památkářů, protože podle nich 
šlo prakticky o zbourání bu-
dovy a stavbu nové. Exminis-
tr kultury Antonín Staněk jim 
poslední den ve funkci v roce 
2019 odebral status kulturní 
památky. Po tahanicích Ústavní 
soud však rozhodl, že budova 
Hadích lázní kulturní památ-
kou zůstane.  gz

Teplicko – Dalšímu útoku vandala 
čelil dopravce, který jezdí po že-
lezniční trati vedoucí na Molda-
vu. Po nastražených kamenech 
a vylití oleje na kolejích koncem 
roku 2022 se tentokrát někdo 
vloupal přímo do motorového 
vozu, který poškodil tak, že vlak 
nemohl vyjet na koleje. Pod-
le majitele společnosti Railway 
Capital Jana Šatavy, ten, kdo do 
vozu vlezl, věděl, co chce po-
škodit, protože se soustředil na 
motorové ústrojí. Útok doprav-
ci způsobil stotisícovou škodu 
a případem se zabývá policie.  gz

Vzniká studie 
prosetické spojky
Teplice – Takzvaná prosetická 
spojka, která by vedla přes Pí-
sečný vrch, je stále na pořadu 
dne. Vedení města podle ná-
městka primátora Hynka Han-
zy spojku mezi sídlišti Proseti-
ce a Šanov považuje za jednu 
z prioritních staveb. „Příprava 
výstavby této velmi důležité do-
pravní stavby pokračuje. Byla 
zadána studie dopravního řešení 
napojení komunikace ve spodní 
a horní části svahu,“ přiblížil ná-
městek Hanza s tím, že následo-
vat bude další příprava admi-
nistrace, projektování a řešení 
majetkoprávních vztahů.  gz

Teplice – Zakryté koryto potoka 
Bystřice, které je dlouhé 524 
metrů, prochází opravami. „Ak-
tuálně pracujeme na čtyřech 
úsecích z celkových pěti. Na 
prvním úseku odbouráváme 
stávající stropní konstrukce, 
na dalším provádíme dobeto-
nování nového stropního kry-
tu a v jiné části připravujeme 
staveniště pro přeložku inže-
nýrských sítí. Kvůli zvýšeným 
průtokům vody v těchto dnech 
neprovádíme práce v kory-
tě vodního toku, ale pouze na 
povrchu,“ řekla mluvčí Povodí 
Ohře Dana Zikešová s tím, že 
kapacitní parametry potoka bu-
dou po rekontrukci zachovány. 

Na financování stavby v hod-
notě 139 milionů korun bez 
DPH se podílí město Teplice 
45 miliony korun. „Rekonstruk-
ce krytu potoka Bystřice je pro 
město důležitá jak z hlediska 
bezpečnostního, tak protipo-
vodňového. I když realizaci 
stavby zkomplikovalo období 
koronaviru, tak pevně věřím, 
že se v této části blížíme ke 

zdárnému konci jak stavby, tak 
zároveň všech dopravních ome-
zení, která občanům kompliku-
jí život. Vzhledem k celkovému 
technickému stavu zakrytých 
vodních toků na území města 
koordinuje město Teplice další 
dva investiční projekty Povodí 
Ohře,“ doplnil náměstek primá-
tora Hynek Hanza.

V místě prací platí zmiňova-
né dopravní omezení, kdy je 
uzavřena Palackého ulice od 
křižovatky s ulicí 14. října až 
po křižovatku s ulicí Klicpero-
va. Pro řidiče zde platí objízdná 
trasa. Stavební práce by moh-
ly být ukončeny podle Zikešo-
vé v závislosti na klimatických 
a hydrologických podmínkách 
do konce letošního září.  gz

Divadlo slaví stoleté narozeniny 
sérií akcí během celého roku
Teplice – Už 100 let stojí budova 
Krušnohorského divadla v Tep-
licích. Návrh na stavbu nového 
městského divadla v Teplicích 
padl v roce 1861. O deset let 
později bylo o stavbě rozhodnu-
to a byl vybrán prostor v mís-
tech dnešního divadla. Tepličtí 
občané se však dlouho z diva-
dla neradovali. Budova z roku 
1874 shořela v noci z 31. srpna 
na 1. září 1919. Požár divadlo 
zničil úplně, město proto ne-
chalo postavit nové, které fun-
guje od roku 1924. Divadlo bylo 
po pražských divadlech v celé 
republice největší. V září 1923 

bylo otevřeno kino a na Nový 
rok 1924 teplický starosta Dr. 
Walter slavnostně otevřel malý 
sál a kavárnu, divadlo samotné 
bylo otevřeno 20. dubna 1924. 

Stoleté výročí si divadlo 
bude připomínat během celé-
ho roku. „Tepličtí diváci si bě-
hem letoška budou moci užít 
toho nejlepšího, co česká kul-
turní scéna může nabídnout. 
Jako například koncert sku-
piny Olympic či koncert Vojty 
Dyka. Oslav se samozřejmě zú-
častní i Severočeská filharmo-
nie Teplice,“ řekl primátor Jiří 
Štábl.  gz

V ulicích se objeví nástrahy na krysy, 
hlídejte si děti i domácí mazlíčky
Teplice – Se začátkem jara začne 
v lázeňském městě každoroční 
preventivní deratizace. 
K ní se používají che-
mické jedovaté látky, 
jejichž požití může způ-
sobit vážné zdravotní 
problémy. Rodiče dětí 
i majitelé domácích mazlíčků by 
měli být obezřetní.

 „Na místech přístupných ve-
řejnosti budou nástrahy umís-
těny do deratizačních stani-
ček, které znesnadňují přístup 
dětem a domácímu zvířectvu. 
Deratizované objekty a prostory 
i deratizační staničky uložené 

na volném prostranství budou 
označené,“ upozorňuje vedoucí 

odboru životního pro-
středí Dagmar Teusche-
lová s tím, že plánovaná 
deratizace bude pro-
bíhat od 25. března do 
21. dubna. 

Pozorní by měli být především 
rodiče malých dětí a majitelé 
psů i koček. Nejlepší variantou 
je venčit je během deratiza-
ce na vodítku. Pokud se stane, 
že dítě nebo zvíře deratizační 
látku sní, neotálejte s vyhledá-
ním lékařské nebo veterinární 
pomoci.  gz

Disky si nově můžete 
na Letné půjčit
Teplice – Sport, který se hraje 
v přírodě, to je discgolf. V Tep-
licích si ho můžete vyzkoušet 
v lesoparku na Letné, kde už 
pár let funguje oblíbené disc-
golfové hřiště. Disk si půjčíte 
a návodné informační tabule 
vás uvedou do hry. „Discgolf 
je populární sport mezi všemi 
věkovými kategoriemi, tak-
že jsme lidem umožnili, aby 
si mohli půjčit disky a nemu-
seli je kupovat. K dispozici 
jsou v našem infocentru nebo 
přímo na Letné v tenisovém 
klubu oproti záloze,“ přiblížil 
náměstek primátora Hynek 
Hanza. Discgolf vznikl v 70. 
letech v USA a je jedním z nej-
rozšířenějších sportů s létají-
cím talířem, odvozeným z kla-
sického golfu. Cílem hry je, 
podobně jako v golfu, dokončit 
jamku s co nejmenším počtem 
úderů – tedy hodů. Devítijam-
kové hřiště je navrženo tak, 
aby se hráči museli potýkat 
s přírodními překážkami, jako 
jsou stromy či keře.  gz

Zapojte se do jarního 
úklidu nepořádku
Teplice – Dobrovolnická akce 
Ukliďme Česko se blíží. Zapojit 
se do úklidového dne, který se 
bude konat v sobotu 6. dubna, 
může i každý Tepličan. Magistrát 
zajistí materiální a technickou 
pomoc, jako jsou rukavice, pytle 
a svoz odpadu.  gz
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ČISTÍRNA PEŘÍ 
RENOVACE STARÝCH A VÝROBA NOVÝCH 

PÉŘOVÝCH DEK A POLŠTÁŘŮ

• čistíme peří účinně a zároveň šetrně
• každou zakázku čistíme samostatně
• čištění peří na strojích L. H. Lorch
• české – 100% bavlněné sypkoviny
• mnoho barevných provedení

Bližší informace a příjem 
zakázek v Teplicích:

po–pá 10.00–17.00

ELEKTRONICKÉ CIGARETY
Pražská 3358 
(Prosetice, vedle plynárny)

Tel.: 774 519 390

UŠITO PRO DĚTI

po–čt 9.00–16.00
      pá 9.00–13.00
Tel.: 722 502 373

Duchcovská 413/88
(naproti areálu Perla)

Je důležité nevzdat se snů, i když je překazí nemoc

Tři nebo čtyři roky pacient-
ce teplického RS centra trvalo, 
než jí došlo, že s touto nemo-
cí nemá smysl bojovat, ale na-
opak, je potřeba se jí přizpůso-
bit. „Nemohla jsem běhat, ale 
chodit ano. Tak jsem začala 
chodit, se psy na procházku, 
na výlet, pak do hor na túry. 
A ono to šlo, jen jsem k tomu 
musela přizpůsobit i odpoči-
nek. Prostě podřídit se svému 
tělu,“ popisuje Anna a dodá-
vá, že roztroušená skleróza už 
nebyla protivníkem v boji, ale 
vlastně nejlepší kamarádkou. 

S ereskou až na Kilimandžáro
I přes závažnou nemoc se 

Anna rozhodla výstup na 

Kilimandžáro absolvovat, aby 
si splnila sen a zároveň i pod-
pořila ostatní pacienty. „Před 
dvěma lety se vrátil sen o Ki-
limandžáru, nejvyšší hoře 
Afriky s úctyhodnou výškou 
5 895 metrů nad mořem,“ říká 
Anna a popisuje, co následo-
valo: „Začala jsem plánovat, 
můj partner se ke mně ochot-
ně přidal a k nám ještě přátelé 
z Jihlavy. Lehce jsme všichni 
trénovali, v rámci možností, 
zdravotních i časových. Dva 
měsíce před odletem už jsme 
začali i balit a dokupovat po-
třebné oblečení. Byly to úžas-
né měsíce plné adrenalinu 
z toho, že vlastně pořádně ne-
víme, co nás čeká a do čeho se 
pouštíme.“

Den D přišel rychle a Anna 
s partnerem a přáteli letos 

2. ledna odletěla do Tanzanie, 
kde dva dny nato začal šes-
tidenní trek s cílem vystoupat 
na Kilimandžáro. „První čty-
ři dny byly celkem v pohodě, 
stoupali jsme postupně tak, 
abychom se stihli aklimatizo-
vat na výšku i teplotu, která 
velmi rychle klesala. Pátý den 
v 7:30 hodin ráno, po celo-
nočním stoupání posledních 
1 200 výškových metrů, jsme 
konečně stanuli na vrcho-
lu nádherné a obrovské hory, 
hory Kilimandžáro,“ usmívá se 
Anna a dodává, že to byl splně-
ný sen. „Bylo to dobrodružství, 
které předčilo moje očekávání 
a které opět posunulo hranice 
mého přátelství s ereskou. Snít 
je důležité. A ještě důležitější je 
se nikdy svých snů nevzdat. Ni-
kdy,“ uzavírá cestovatelka.  gz

Teplice – Když v roce 2006 Anně 
Pechové diagnostikovali roz-
troušenou sklerózu, první, co ji 
napadlo, bylo, že už nikdy ne-
uvidí horu Kilimandžáro, kte-
rou vždy považovala za sym-
bol horské krásy. „Byl to můj 
sen od sedmnácti let, vylézt na 
ni, vidět z jedné strany Keňu 
a z druhé strany Tanzanii. Sen, 
který se rozplynul v mých třia-
dvaceti letech. Protože ereska 
se objevila náhle a zasáhla mě 
víc než cokoliv jiného. Na něja-
kou dobu mě upoutala na lůž-
ko. Byla to těžká doba,“ vzpo-
míná Anna.

Teď už bez sebe neuděláme ani krok
S ereskou Anna žije už osm-

náct let a začátky byly hodně 
těžké. „Každý pokus o normál-
ní život byl náročný a větši-
nou končil atakou, pobytem 
v nemocnici nebo minimálně 
nuceným odpočinkem doma. 
Psychika šla dolu,“ říká, ale 
jedním dechem dodává, že po-
hyb ji provází od mládí a ne-
vzdala se ho ani s roztroušenou 
sklerózou. Naopak potvrzuje, 
že je to nezbytná součást léčby 
a života s nemocí vůbec. 

Roztroušená skleróza je chronické zánětlivé onemocnění centrálního nervového 
systému, jehož příčina není doposud známá. Toto onemocnění propuká většinou 
v mladším věku, častěji postihuje ženy. Na celém světě trpí touto nemocí 2,5 mi-
lionu lidí, v Česku se odhaduje počet pacientů na 22 tisíc. V teplickém RS centru 
je sledováno a léčeno téměř 2 500 nemocných.

R O Z T R O U Š E N Á  S K L E R Ó Z A
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Alergie může zhoršit zrak, přitom stačí kapky

INZERCE

MĚŘENÍ ZRAKU

ZDARMA 
A BEZ ČEKÁNÍ

Největší výběr brýlí ve městě!
doctoroptic.cz

Akce platí na vybrané brýlové čočky od 1. 3. - 30. 4. 2024.

doctor.optic www.doctoroptic.cz

SLEVA

AKČNÍ NABÍDKA
na multifokální skla

Brýlové čočky 
na čtení a do dálky 
v jednom.

Teplice
Krupská č.p. 29
T: +420 605 016 952
E: teplice@doctoroptic.cz
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Ústecký kraj – Teplé počasí sice 
odstartovalo pylovou sezonu 
už v lednu, kdy vzduchem po-
letovala první pylová zrna olše 
a lísky, ale naplno se teprve roz-
jíždí. Podle odborníků nějaká 
forma alergie trápí zhruba kaž-
dého třetího Čecha, každý dru-
hý alergik se navíc během aler-
gie potýká s očními problémy.

„Nepříjemné svědění, zvýše-
né slzení, oteklé oči, pocit cizí-
ho tělíska v oku, pálení, řezání 
nebo zarudnutí očí. To všech-
no jsou příznaky oční alergie. 
Oční alergie je nejčastěji spoje-
na se sennou rýmou. Nejběž-
nějším projevem oční alergie je 
zánět spojivek,“ upozornil oční 
lékař Pavel Stodůlka s tím, že 
ačkoli se záněty spojivek obje-
vují zpravidla během jara, mo-
hou se ozvat i v průběhu roku.

Pomůže voda i sluneční brýle
Zbavit se nepříjemných pro-

jevů oční alergie nebo očím ale-
spoň částečně ulevit jde hned 
několika způsoby. Například při 
alergii na pyl mohou pomoci 
sluneční brýle, které udrží ale-
spoň část alergenu mimo oči. 
Také je dobré podrážděné oči 
vypláchnout studenou vodou. 

Akutní příznaky pomohou 
zmírnit oční kapky s obsahem 
antihistaminik a látek, které 
zmírňují zarudnutí a otok. Na 
oteklá víčka příznivě působí 
studený obklad. „Při pocitu svě-
dění mají alergici tendenci si 
oči mnout. To ale může potíže 
ještě zhoršit, protože při mnutí 
očí se může uvolňovat ještě víc 
dráždivých látek,“ vysvětlil Pa-
vel Stodůlka.

Člověk se může stát alergi-
kem kdykoli v průběhu života, 
spousta lidí si tak ze začátku 
ani neuvědomuje, že se jedná 
o alergii. Příznaky jsou nená-
padné, ale oční lékaři je odha-
lí s jistotou. „Předepsané oční 
kapky nebo léky v naprosté 

většině případů nepříjemné 
příznaky odstraní nebo výraz-
ně utlumí. Dlouhodobě nelé-
čená oční alergie může vést 
ke komplikacím, kdy alergic-
ký zánět postihne i rohovku,“ 
varoval Stodůlka a dodal, že 
to dokonce může trvale snížit 
kvalitu zraku.

Vsaďte na okurku nebo heřmánek
Zmírnit nepříjemné otoky 

očí pomohou i některé bab-
ské recepty. Například si na ně 
můžete na deset minut polo-
žit plátky okurky, kterou jste 
právě vytáhli z lednice. Kromě 
příjemného chladivého efektu 
má okurka i hydratační účin-
ky, které podrážděné oči ocení. 

▶ Oko je druhým nejsložitějším 
orgánem v lidském těle, první je 
mozek, třetí pak srdce.
▶ Oční svaly jsou nejaktivnější 
v lidském těle. 
▶ Vývoj zraku trvá přibližně sedm 
let, až v sedmi letech vidí dítě 
stejně jako dospělý.
▶ Většina dětí se narodí modro-
oká, barva se ale u většiny během 
prvních měsíců života změní. 
▶ Nejvzácnější barva duhovky oka 
je šedá.
▶ Nápadná změna barvy může 
signalizovat vážná onemocnění.
▶ Pro správnou funkci oka jsou 
nepostradatelné slzy, mrkání 
i okohybné svaly. 
 Zdroj: Gemini

O K O

Dobrým pomocníkem jsou i od-
vary z heřmánku nebo světlíku 
lékařského. Stačí uvařit z bylin 
čaj, nechat ho vychladnout, dát 
do lednice a s pomocí vatových 
tamponů nebo kapesníků pak 
přiložit na zavřená víčka asi na 
deset minut. Osvědčily se také 
i obyčejné lžičky. Před tím, než 
je přiložíte na oči, je dejte na 
chvíli do lednice.  pd, gz
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barva: černá 

jídlo: vánoční… řízky 
se salátem

hudba: podle nálady

číslo: 9

politik: nemám

M O J E  N E J

Tepličan Patrik Pikeš se našel v bojových 
sportech, ve kterých sbírá jedno ocenění za 
druhým. Je dokonce světovým šampionem. 
Chce uspět v populárním MMA a sní 
o Oktagonu. Jeho vzorem je tvrďák Karlos 
Vémola. 
Gabriela Zlámalová

Kdy jste se začal bojovým 
sportům věnovat? Co byl ten 
prvotní impuls?

Ten impuls jsem měl vlastně 
od malička. Můj brácha cho-
dil na thaibox a mně se to lí-
bilo také, jenže rodiče se o mě 
báli, tak jsem nakonec skon-
čil na aikidu, kde jsem byl tu-
ším asi od 6 do 9 let. Pak tam 
byla pauza v podobě fotbalu, 
následně od patnácti let jsem 
dělal na vysoké úrovni power-
lifting a konečně od osmnácti 
let jsem začal s MMA.

Takže jaký druh bojového 
sportu konkrétně děláte? 
Nebo je jich více?

Dělám MMA, což znamená, 
že se musíte umět prát jak na-
hoře, tak dole. Součástí MMA 
je kickbox, wrestling, box, 
judo, grappling, což je boj na 
zemi. No, a jelikož jsem začal 
s tímto sportem docela pozdě, 
tak se snažím dost vyzápasit 
i v těchto jednotlivých disci-
plínách. Často teď jezdím do 
zahraničí, abych se setkával 
s tou největší konkurencí, kte-
rá mi odhalí případné chyby, 
a já tak vím, na čem dál pra-
covat.

Kterého sportovního úspě-
chu si zatím nejvíc ceníte?

Určitě je to výhra na Mis-
trovství světa v kickboxu ve 
Slovinsku v roce 2022, ná-
sledně 2. místo na mistrovství 
světa v roce 2023 a 2. místo 

v grapplingu v Liverpoolu na 
prestižní soutěži tento rok 
v lednu. 

Jak vaše úspěchy vnímají 
doma? Nebojí se o vás?

Jsou za mé úspěchy určitě 
rádi a jsou hrdí, oni vidí, že tím 
žiju, že do toho dávám napros-
tý maximum. Jsou mi v tom- 
hle plnou podporou. Když 
mám zápas, většinou kouka-
jí i online, mamka teda úplně 
nezvládá živé vysílání, ale mi-
nimálně se snaží každou vteři-
nu obnovovat výsledky na in-
ternetu (smích). 

Být úspěšný není asi zadar-
mo. Kolik času vám trénink 
zabere?

Mám minimálně dvanáct 
tréninků týdně s tím, že je-
den den v týdnu si dávám od 
tréninků volno. Dvakrát týd-
ně jsem z toho ve fitku, pak 
tam mám tréninky wrestlin-
gu, kickboxu, boxu, komplex-
ního MMA, podle toho, na 
jaký zápas se zrovna připravu-
ji, někdy přidám víc kickbo-
xu, někdy naopak wrestlingu. 
Tréninky MMA mají ale pořád 
přednost a jsou tou hlavní ná-
plní týdne.

Jak je takový trénink obtíž-
ný a jak probíhá?

Intenzita tréninku se u mě 
mění podle toho, v jaké fázi 
přípravy jsem. Čím blíž jsem 
k zápasu, tím více přidávám 
na intenzitě a ubírám na obje-
mu. Což pro mě znamená, že 
tréninky jsou kratší, ale zato 
vyčerpávající. Tréninky vět-
šinou probíhají v kolech, ve 
kterých se zápasí. Mé zápa-
sy většinou mají kola po třech 
minutách a minutovou pau-
zu. Takže celý trénink se jede 
na tomto principu. Těch kol 
se samozřejmě odjede daleko 
víc jak v zápase, ale v zápase 
to vnímáte úplně jinak. Dale-
ko rychleji se unavíte, proto-
že tam máte spoustu faktorů, 
které na tréninku jen tak ne-
pocítíte.

Musíte dodržovat i nějakou 
speciální životosprávu?

Určitě se hlídám, potřebuji 
mít pořád přehled o tom, kolik 
vážím, kolik přijmu bílkovin, 
sacharidů a tuků. Ale taky se 
nebojím si dát něco sladkého, 
přeci jen mám obrovský výdej, 
a nějaká ta maličkost mi na-
opak pomůže při výkonu v tré-
ninku, když se to dobře nača-
suje. Pak se taky snažím nejíst 

na večer, aby se tělo mohlo 
soustředit na spánek, a ne na 
trávení. Což ne úplně vždy vy-
jde, jelikož mi někdy trénink 
skončí až ve 21:00 hodin a já 
se po tréninku prostě najíst 
musím (smích). 

Bojové sporty jsou určitě fi-
nančně náročné. Máte třeba 
nějaké sponzory, nebo si vše 
financujete sám?
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Patrik Pikeš se narodil 2. července 
2000 v Ústí nad Labem, ale žije na 
Teplicku. Vystudoval strojírenství na 
Střední průmyslové škole v Teplicích. 
Mezi jeho největší úspěchy patří 
výhra na Mistrovství světa v kickboxu 
ve Slovinsku v roce 2022, násled-
ně 2. místo na mistrovství světa 
v roce 2023 a 2. místo v grapplingu 
v Liverpoolu na prestižní soutěži letos 
v lednu.

Patrik Pikeš

P R O F I Lv MMA. Každým dnem se 
s touhle myšlenkou probou-
zím, stane se to.

Dá se bojovými sporty uži-
vit?

Živit se tím určitě dá, mini-
málně z pozice trenéra. Pokud 
jste ale opravdu skvělý zápas-
ník, jímž se hodlám stát, dají 
se i z pozice zápasníka vydě-
lat dost pěkné peníze.

Máte nějaký sportovní vzor?
Karlos Vémola, člověk, co si 

to opravdu vydřel a co se týče 
přístupu ke sportu. Dost se 
v něm vidím. 

Děláte i jiné sporty?
Raději dělám pouze MMA, 

ať neriskuji zranění ještě ně-
kde jinde, minule mě kamarád 
tahal na led, že si prý zabruslí-
me… Neuspěl (smích).

Kde vlastně trénujete?
Primárně trénuji v praž-

ském gymu Reinders MMA, 
pak soukromé tréninky kick- 
boxu s Martinem Podluckým 
a co se wrestlingu a grapplin-
gu týče, ten ladíme s Jirkou 
Špiklou v Ústí nad Labem. Ne-
dílnou součástí každého zá-
pasníka je také silová přípra-
va, která probíhá ve Fitness 
Fontána, má skvělé prostory 
a zázemí a odtrénuji si tam 
vše, co potřebuji.

Jak jste na tom s nervozitou 
před zápasem?

Jakmile nastane den zápa-
su, už po probuzení cítím, jak 
mám zvýšený tep. Tělo ví, že 
jde do boje. Když jsem začal 
zápasit, tak jsem byl nervóz-
ní už jen z toho samotného 
stavu, postupem času jsem 
se dopracoval k tomu, že je 
to přirozené, a naopak mi to 
v zápase pomůže k tomu, že 
předvedu ještě lepší a koncen-
trovanější výkon.

Jaký máte cíl pro tento rok?
Vyhrát mistrovství v MMA, 

vyhrát mistrovství světa  
v kickboxu a hodně se vyzápa-
sit. Mám představu takovou, 
abych zvládl aspoň dva závo-
dy za měsíc. 

Daří se vám to plnit?
Ano, už koncem ledna jsem 

se umístil na druhém místě 
v Anglii na prestižních závo-
dech organizace Grappling 
Industries a následně týden 
na to jsem měl mezinárod-
ní závody v Praze, které jsem 

vyhrál. Vyhrál jsem i MMA zá-
pas 3. března, kdy soupeř byl 
zkušený zápasník, co zápasí 
i na galavečerech v thaiboxu. 
A na vítězné vlně jsem se sve-
zl 9. března na zápasu v gra-
pplingu.

Jste Tepličan. Jaký máte 
k městu vztah?

Do Prahy na tréninky jez-
dím fakt často a mezi trénin-
ky v Praze i dost času trávím. 
I tak musím říct, že za Tepli-
ce bych to nikdy nevyměnil, 
mám to tady fakt rád a chci 
tady jednou i něco vlastního 
vybudovat.

Máte tu nějaká oblíbená 
místa?

Do svých čtrnácti let jsem 
bydlel na vesnici v Drahko-
vě, je tam jedno hřiště, kde je 
dřevěná houpačka, tak tam si 
občas jen tak sednu a „vypnu“.

Máte čas i na jiné koníčky 
než je sport?

Čas by se určitě našel, ten 
je otázkou priorit, je to spíš 
o tom, že nic jiného dělat vy-
loženě nepotřebuji, ať už kvůli 
opatrnosti vůči zranění, tak 
proto, že na to stejně většinou 
po mých trénincích nemám 
energii. Ale jednou, až budu 
mít po kariéře, si to všechno 
vynahradím.

Samozřejmě. Chodím pra-
videlně do práce a sponzory 
naštěstí nějaké mám a tímto 
bych jim i chtěl poděkovat za 
podporu.

Jaké jsou vaše sportovní plá-
ny. Čeho byste chtěl dosáh-
nout?

Dostat se do Oktagon MMA 
– což je profesionální orga-
nizace a evropská jednička 

A co osobní plány do bu-
doucna? Určitě jich máte 
plno.

Mít jednou svou vlastní tělo-
cvičnu, zabezpečit svou rodi-
nu, postavit si dům. Taky ob-
čas přemýšlím o tom mít svou 
vlastní kavárnu, kam by si lidé 
chodili odpočinout a načerpat 
energii.

Foto: archiv PP

Foto: archiv PP
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Legendární Olympic míří do Teplic

V O L N Ý  Č A S

Hvjezda ožije  
super rockem

Café Nobel o lesku a bídě vědy 
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Teplice – Třicítka jedinečných 
limitovaných koncertů po celé 
České republice, to je Trilo-
gy Tour 2024. Velkolepá show 
plná dechberoucích efektů, 
projekcí a hlavně toho nejlep-
šího z kultovních alb legendár-
ní skupiny Olympic Prázdniny 
na Zemi, Ulice a Laboratoř při-
jede 5. dubna i do teplického 

Teplice – Pražské kapely Jokers 
a Molotov party vyrážejí do 
světa šířit svoji muziku nabi-
tou kytarovými riffy, českými 
texty a obří dávkou energie. 
Jednou ze zastávek jejich spo-
lečného turné je 6. dubna od 
19:00 hodin i teplický klub 
Hvjezda, kde zahrají společně 
s ústeckou rockovou legendou 
Točílas.  gz

Krušnohorského divadla. Je 
to nejspíš poslední možnost 
slyšet, vidět a zažít na vlast-
ní kůži ucelené kouzlo těchto 
tří zásadních alb, která fun-
gují dohromady jako symfo-
nie. A aby byl zážitek komplet-
ní, nepřijdete ani o ty největší 
hity z šedesátileté historie ka-
pely Olympic.  gz

Teplice – Biochemik Jan Konva-
linka se na několika příbězích 
z poslední doby pokusí před-
stavit vítěznou vědu, která 
získává Nobelovy ceny a mili-
ardové zisky, ale také vědu ne-
viditelnou, jejíž aktéry nikdo 
nezná, umírají v domovech 
důchodců a v Nobelově výboru 
o nich nikdy neuslyší, přes-
tože dělají stejně významnou 
práci. Uslyšíte, proč je u nás 
málo vědců a mnoho mudrlan-
tů, co jsme se o virech a hlav-
ně o sobě dozvěděli z poslední 
covidové pandemie a jak jsme 
připraveni na tu další. A taky, 
jestli lze vědecky dokázat, že 
lochnesská příšera neexistuje 

a vodníci nejsou. Přednáška 
se koná v rámci Café Nobel 
21. března v teplické Hvězdár-
ně od 18:00 hodin.  gz

Tajemná komnata je 
otevřená do dubna 
Teplice – Výstava Tajemná 
komnata otevřena! Poznej-
te svět čar a kouzel... byla 
prodloužena do 28. dubna. 
Poslední doprovodné akce 
k výstavě se konají 23. břez-
na, kdy se uskuteční komen-
tovaná prohlídka výstavy, 
a 27. dubna se s výstavou slav-
nostně rozloučíme. Výstava je 
k vidění na teplickém zámku 
od úterý do pátku od 13:00 do 
17:00 hodin a v sobotu a v ne-
děli od 10:00 do 12:00 a od 
13:00 do 17:00 hodin. K ná-
vštěvě není nutná rezervace 
vstupenek.  gz

Co se stane, když 
kočky nejsou doma
Teplice – Vynikající anglická ko-
medie o tom, co všechno se 
může stát, když dvě sestry ne-
nadále odjedou na společnou 
dovolenou a jejich muži zůsta-
nou v Londýně bez dozoru, se 
odehraje na prknech Krušnohor-
ského divadla. Pokus o celkem 
nevinný zálet se dvěma švagrům 
změní v nečekané dobrodružství 
plné napětí, humoru a překva-
pivých zvratů ohrožujících ce-
lou jejich další existenci. Ve hře 
Když kočky nejsou doma, kte-
rou si můžete užít 22. dubna, se 
představí Lukáš Vaculík, Roman 
Štolpa či Robert Stodůlka, Hana 
Sršňová a Jana Galinová.  gz
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2 000 Kč
na zdravý 
životní styl
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NEDĚLE 7. 4. 2024 
15:00 hodin
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
FC HRADEC KRÁLOVÉ

SOBOTA NEBO NEDĚLE 
20. nebo 21. 4. 2024
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
SK DYNAMO ČB

K Ř Í Ž O V K A Tajenka: Citát E. Hemingwaye
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Huskies slaví první pětiletku
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Lékaři vybojovali 
bramborovou medaili

Pomozte potřebným výšlapem 773 schodů 
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Teplický hokejový klub si prá-
vě připomíná 5 let od otevření 
zimního stadionu, a tím pádem 
i od okamžiku, kdy hráčky 
a hráči Huskies poprvé vyjeli 
na ledovou plochu k tréninku 
a zahájili plnohodnotnou čin-
nost klubu. Za těch 5 let se po-
dařilo nejen udržet, ale i rozší-
řit členskou základnu každým 
rokem, vybudovat tréninkové 
centrum a v poslední době do-
konce přidat druhou ledovou 
plochu. Dnes jde o jeden z top 
sportovních klubů v Tepli-
cích, s otevřenou komunika-
cí, fungujícím webem, sociál-
ními sítěmi a silnou, snadno 

zapamatovatelnou značkou. 
„Máme za sebou pět let plných 

výzev, ale díky společnému 
úsilí a vášni pro hokej jsme do-
kázali vytvořit něco opravdu 
mimořádného,“ říká s hrdos-
tí Martin Cimrman, předseda 
klubu. „Díky všem, kdo se po-
díleli na našem růstu a společ-
ném úspěchu. Jste důkazem, 
že s týmovým duchem a od-
hodláním můžeme dosáhnout 
skvělých věcí. Těšíme se na dal-
ší léta plná úspěchů a rados-
ti z hokeje,“ přidává. Vrcholem 
klubových oslav bude akce plá-
novaná na poslední březnový 
víkend, kdy se Zimák otevře ši-
roké veřejnosti. 

 HC Teplice Huskies

Lékaři z Teplic ukázali, že neu-
mí nejen pomáhat pacientům, 
ale také sportovat. Zapojili své 
sportovní nadání a na fotba-
lovém turnaji firem a institucí 
Ústeckého kraje Cup of Com-
panies obsadili krásné 4. mís-
to. Kromě toho se hráč Pavlo 
Butovskyi stal nejlepším střel-
cem turnaje s 9 góly na svém 
kontě.

 Nemocnice Teplice

Velikonoční soutěž 
trvá už jen pár dní
Dětští adepti se mohou zúčast-
nit zajímavé soutěže teplic-
kého Aquacentra. Stačí, když 
namalují obrázek chobotni-
ce s velikonočním tématem 
na papír formátu A4, na zadní 
stranu papíru napíší jméno, 
příjmení, věk a telefonní číslo. 
Pak už jen zbývá doručit dílo 
na recepci Aquacentra nej-
později do 20. března. Komise 
vybere deset obrázků za kaž-
dou kategorii a na facebooko-
vém profilu proběhne od 2. do 
14. dubna hlasování. Vítězové 
obdrží zajímavé ceny.  gz

Vyzkoušejte si, jaké to je vyšláp-
nout si po svých 773 schodů nej-
vyšší rozhledny v České repub-
lice, a zaregistrujte si termín 
6. dubna na webu energetické-
ho gigantu. Výšlap se uskuteční 
jen jednou, a to od 13:30 hodin. 
Kapacita účastníků je z bezpeč-
nostních důvodů omezena na 
20 osob. Poprvé si na rozhled-
nu vyšláply teplické fotbalistky, 

které díky zapnuté aplikaci 
EPP-Pomáhej pohybem přispě-
ly i na dobrou věc. Konkrétně 
své vysportované body věnova-
ly Chomutovskému dětskému 
nadačnímu fondu. „Zúčastnily 
jsme se i badmintonového tur-
naje v Ústí nad Labem na pod-
poru naší spoluhráčky, která 
měla autonehodu. Samozřejmě 
obě akce děvčata měla i v rámci 

svého tréninku, byť tentokrát 
dobrovolného,“ uvedla hlavní 
trenérka A-týmu žen FK Teplice 
Markéta Vlastníková.

Teplické fotbalistky se mo-
hou stát inspirací i pro dal-
ší účastníky pěšího výstupu 
na rozhlednu. Ti jen musí mít 
u sebe mobilní telefon a v něm 
staženou aplikaci, aby mohli 
také pomáhat.  gz
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Malý krok pro lidstvo, velký krok 
pro Anetku a její maminku

Na nové kluziště  
na Letné za 50 korun

Najít pro dítě místo ve školce 
není v současnosti jednoduchá 
záležitost. Dětí je hodně, míst 
ve školkách málo. Přihlásit dítě 
do školky v průběhu školního 
roku je téměř nemožné. Nám se 
to podařilo.

Díky spolupráci SAS s ve-
doucí odboru školství Marti-
nou Houdkovou mohla v únoru 
nastoupit čtyřletá Anetka do 
MŠ Fráni Šrámka. Její mamin-
ce se tak otevírají nové mož-
nosti, jak zapracovat na svém 
zdravotním stavu, ale i najít si 

po mateř-
ské novou 
práci. Tím 
se celkově 
zlepší i ži-
votní úro-
veň rodiny. 
Maminka 
je samoži-
vitelka 
v invalidním důchodu a s celo-
denní péčí o dítě neměla moc 
možností, jak si přivydělat. 
Rostoucí náklady na zajištění 
základních potřeb dost zasáhly 

rodinný rozpočet. Proto nás 
velmi těší vstřícný přístup ře-
ditelky mateřské školy, která 
byla od začátku otevřena jaké-
koliv pomoci od nadací a dárců 
ve prospěch dítěte. Umožnila 
tak SAS uhradit v hotovosti od 
dárce prvotní úplatu za stravné 
a školkovné. Spolupráce mezi 
školkou a naší sociální službou 
potrvá i nadále, aby Anetka 
mohla, i přes nepříznivou situa-
ci doma, chodit do školky a učit 
se novým věcem.

 Salesiáni Teplice

V areálu tenisového klubu na 
Letné funguje nově druhá ledo-
vá plocha v lázeňském městě. 
Kluziště má nyní rozměry 10 x 
20 metrů. Od nové sezony se 
rozšíří a bude zastřešené. Využí-
vat ji může kromě hráčů HC Tep-
lice i veřejnost. Veřejné bruslení 
je v neděli od 10:30 do 11:30 a od 
15:00 do 17:00 hodin. V sobo-
tu je možné bruslit od 17:00 do 
20:00 hodin. Vstupné je 50 ko-
run pro jednoho bruslaře. 

 HC Teplice

Děti oslavily svátek 
mezi seniory
Svátek svatého Valentýna vyu-
žili zástupci žákovského parla-
mentu ZŠ Plynárenské k návště-
vě Domova pro seniory Bystřany 
a k předání valentýnek, které 
děti vyrobily. Při jejich rozdává-
ní došlo i na emoce. Dojatí byli 
nejen klienti domova, ale i děti, 
které díky této návštěvě poznaly 
a mohly si uvědomit, co přináší 
další etapa lidského života. Ale 
loučení bylo plné úsměvů.

 Marcela Prokůpková, ředitelka ZŠ 
s RVIVT Plynárenská

Nová služba teplické Arkadie má ulevit rodinám 
Arkadie rozšířila nabídku odleh-
čovacích služeb pro své klienty 
a jejich rodiče. Nově se tak k již 
fungující terénní odlehčova-
cí službě, kdy zaměstnanci Ar-
kadie dojíždějí přímo do rodin, 
kde nabízejí individuální péči 
zahrnující například pomoc při 
sebeobsluze, osobní hygieně, 
stravování, volnočasové akti-
vity a další činnosti, přidává 

i možnost pobytové formy.
Pobytová odlehčovací služ-

ba tak nově umožní rodinám 
s postiženými dětmi, aby jejich 
syn nebo dcera strávili v Arka-
dii celý víkend, popřípadě i celý 
týden. Během pobytu je všem 
klientům, v této fázi vždy maxi-
málně třem najednou, zajištěn 
nejen odborný dohled, ubytová-
ní a stravování, ale i celá škála 

podpůrných aktivit. To umož-
ní jejich rodinám nalézt čas 
a energii na vše, co musely dlou-
ho odkládat, nebo si prostě jen 
po dlouhé době pořádně odpoči-
nout. „O tom, že podobná služba 
na Teplicku opravdu chyběla, 
svědčí fakt, že všechny termíny 
na tento rok jsou již zcela roze-
brány,“ říká Karel Klášterka.

 Arkadie, Teplice
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Nové vybavení pro žáky elektrotechnických oborů na Střední 
škole AGC a.s. přináší inovaci a bezpečnost do výuky
Střední škola AGC a.s. se ne-
ustále snaží poskytovat svým 
žákům nejmodernější prostře-
dí pro jejich vzdělávání a roz-
voj. V tomto duchu nedávno 
investovala do nového vybave-
ní pro elektrotechnické obory, 
které posouvá výuku na no-
vou úroveň. Jednou z klíčových 
akvizic jsou třífázové motory 
UV-128 od dodavatele Diame-
tral a.s., které přinášejí širo-
ké možnosti odborné přípravy 
a zároveň zvýšenou bezpeč-
nost pro žáky.

Výukový panel UV-128 před-
stavuje třífázový elektromotor, 
který umožňuje provoz v reži-
mu Y/D (hvězda/trojúhelník), 
což je základní znalost pro 
každého budoucího elektro-
technika. Nicméně to, co dělá 
tyto motory výjimečnými, jsou 
jejich pokročilá bezpečnostní 
opatření.

Kromě toho, že tyto moto-
ry mají výkon pouhých 120 W 
a váží necelých 6 kg, jejich 
hřídel je vybavena krytem, 
který slouží jako ochrana pro-
ti náhodnému kontaktu ob-
sluhy s rotující hřídelí. Tento 

kryt je navržen tak, aby se 
při roztočení motoru červeně 

rozsvítil, což varuje obslu-
hu před možným nebezpečím 

a minimalizuje riziko úrazu. 
Tato inovativní bezpečnost-
ní funkce přispívá k ochra-
ně žáků a zvyšuje povědomí 
o bezpečnostních standardech 
v pracovním prostředí.

Nové vybavení nejen zvy-
šuje bezpečnost, ale také 
umožňuje žákům ještě více 
prohlubovat své odborné kom-
petence v oboru elektrotech-
niky. Díky pokročilým funk-
cím a technologiím v těchto 
motorech mají žáci příležitost 
získat praktické dovednosti 
a zkušenosti, které jsou ne-
zbytné pro úspěšnou karié-
ru v oblasti elektrotechniky 
a elektromechaniky.

Střední škola AGC a.s. se 
tímto krokem opět potvrzuje 
jako lídr ve vzdělávání a při-
náší svým studentům nejlep-
ší možnosti pro jejich budoucí 
úspěch v profesionálním světě. 
Tato investice do moderního 
vybavení je jasným signálem, 
že škola se zavazuje poskyto-
vat vzdělání na nejvyšší úrovni 
a stát se prostředím pro rozvoj 
a růst každého budoucího od-
borníka. 20

24
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Pálení čarodějnic s chlupáči

Nechte si polechtat 
bránici od baviče

Teplicko – Je tu další tradiční 
útulkové pálení čarodějnic. 
Děti si budou moct vyrobit pa-
pírové čarodějnice v dílničce. 
Své dovednosti prověří v mno-
ha soutěžích. Soutěžit se bude 
i o nejlepší čarodějnickou mas-
ku. Po celou dobu akce se bude 
moct zpívat u ohně a také opé-
kat. Vedle občerstvení k opé-
kání budou k prodeji i nápoje.

Na mazlení a kartáčová-
ní budou netrpělivě čekat 
Jasmína a Oliver, na pohla-
zení zase kočičky v kočičím 

pokojíčku. Krásu okolní pří-
rody si budete moct užít při 
venčení útulkových pejsků. 

O zábavně naučný program se 
postarají zkušené ošetřovatel-
ky, které nejen děti seznámí se 
správnou komunikací s pej-
sky, ale také ukáží, jak pejska 
doma zabavit. Chybět nebude 
ani ukázka psích sportů i jak 
na ně pejska připravit nebo jak 
zjistit, zda by některý takový 
sport pejska bavil. Uvidíte, že 
útulek není žádný strašák, ale 
je to i hezké místo pro rodiny 
s dětmi. Akce se koná v sobotu 
27. dubna od 12 hodin v útulku 
AniDef Žim.  gz

Teplice – Vyndavací, zas tam 
dací, to je název pořadu, ve kte-
rém se budete moci 4. dubna 
v Krušnohorském divadle se-
tkat s jedinečným a nezaměni-
telným humorem baviče Zdeň-
ka Izera. Jako vždy přijdou na 
řadu oblíbené zábavné scénky, 
parodie, mnoho skvělých vtipů. 
Vystoupení je opět obohacené 
videoprojekcemi, nejrůznějšími 
zábavnými kostýmy, převleky 
a světelnými efekty.  gz

Food festival láká na pochoutky z celého světa

Pohled fotografů  
do světa otužilců
Teplice –  Zajímavá exkurze do 
duše otužilců v podobě výstavy 
fotek kolektivu fotografů v čele 
s Milanem Stryjou s názvem 
Jsou to vůbec lidé?. Výstava po-
trvá do půlky dubna v OC Gale-
rie. K vidění je sbírka fotek za 
posledních pět let, kdy se před 
objektivem autorů vystřída-
la celá řada teplických otužil-
ců jako třeba ledový muž David 
Vencl nebo primátor Jiří Štábl 
a další. Přijďte a můžete se na 
vlastní oči přesvědčit, čeho vše-
ho jsou tito šílenci schopní.  gz

Teplice – Lázeňské město ožije 
food festivalem. Opět si návštěv-
níci budou moci užít tradiční 
i netradiční gastronomii. Fes-
tival podle pořadatelů nabídne 

špičkové pokrmy a zábavný do-
provodný program pro celou ro-
dinu. Těšit se můžete například 
na rolovanou zmrzlinu, burgery, 
belgické hranolky, kvalitní kávu, 

sladké Churros, ale také drinky 
a koktejly a spoustu dalšího. Jar-
ní food festival se uskuteční na 
náměstí Svobody 27. dubna od 
10:00 hodin.  gz

Komedie s překvapivým závěrem slibuje zábavu
Teplice – Pikantní kome-
die o nelehkém životě zada-
ných heterosexuálních mužů 
plná groteskních scén, které 
vyústí ve velmi překvapivý 

a nečekaný závěr. Jak získat 
prosperující řetězec pizze-
rií a zajistit si skvělou bu-
doucnost!? Stačí tak málo 
– stát se na Vánoce gayem. 

V Krušnohorském divadle se 
vám 15. dubna představí mimo 
jiných Martin Zounar, Filip 
Blažek, Martina Randová či 
Michaela Dittrichová.  gz



Varšava, Polsko

Deset let uplyne letos od doby, 
kdy se Muzeum dějin polských Židů 
ve Varšavě otevřelo veřejnosti. Stav-
ba dokončená v roce 2013 je výsled-
kem práce týmu � nských architektů, 
vedeného Rainerem Mahlamäkim, 
a  sklidila obrovskou chválu. Poláci 
ocenili vzdušné a prosvětlené prosto-
ry a použití přírodních materiálů. Svůj 
podíl na působivosti tohoto díla, kte-
ré je považováno za jednu z nejkrás-
nějších moderních budov ve Varšavě, 
mají skla od AGC, konkrétně ze se-
veročeského zpracovatelského závo-
du AGC Processing Teplice a.s.

Zvenčí se jedná o  klidně působící 
kvádr za prosklenou fasádou. Fasáda 
je přerušena pouze na jednom mís-
tě nepravidelným otvorem – vcho-
dem do hlavní haly, který má sym-
bolizovat přechod Židů přes Rudé 
moře a zlom židovských dějin způso-
bený holocaustem. Na fasádě je pou-
žitá patinovaná měď se zelenkavým 
barevným nádechem. Celková plo-
cha zasklení činí 5 500 m2. Jednodu-
ché vnější zasklení je z  důvodu bez-
pečnosti řešeno pomocí kalených 
a  prohřívaných tepelně tvrzených 
skel s  potiskem (skla Artlite). Fasáda 

a okna (1 300 m2) jsou vyrobeny z te-
pelně izolačních skel s ochranou pro-
ti slunečnímu záření. Část fasády tvoří 
bodově uchycená vrstvená bezpeč-
nostní skla.

V září roku 2014 si muzeum do 
svého názvu přidalo slovo „Polin” 
(tedy „Polsko” v  hebrejštině a  v  Ji-
diš), odkazující na legendy o  příči-
nách příchodu Židů do Polska. Jed-
na z těchto legend popisuje, že když 
byli v  roce 1492 Židé vyhnáni ze 
Španělska a  následně i  z  Portugal-
ska a z německých zemí, tak hledali 
nové útočiště. Slovo boží se jim mělo 
vyjevit na kousku papíru, který spa-
dl z nebe. Mělo na něm být napsáno 
„Polin”, a  jelikož Po lin (hebr.   (ןיל הפ
v  překladu znamená přibližně „zde 
se usaď“, putující Židé se na místě 
zjevení usadili. Z  dálky abstraktně 
vypadající potisk fasády je tvořen 
právě písmeny tohoto slova.

Muzejní budova nabízí 4 300 m2

výstavní plochy, což z ní činí největší 
evropské muzeum věnované židov-
ské historii. Je vybaveno víceúčelo-
vým sálem s  kapacitou 500 návštěv-
níků, klubem, restaurací a  kavárnou. 
Probíhají zde vzdělávací prohlídky, 
workshopy i  přednášky. Hlavní ex-
pozice, která dokumentuje tisíciletou 

historii Židů v Polsku, byla pro veřej-
nost otevřena v říjnu 2014.

Cílem iniciátorů muzea nebylo vy-
tvořit další muzeum šoa, nýbrž převy-
právět tisícileté dějiny Židů v  Polsku 
a  ukázat, že židovské dějiny jsou bez 
Polska stejně tak nemyslitelné jako Pol-
sko bez historie Židů. Muzeum tedy 
plní jak funkci tradičního muzea, tak 
i  funkci kulturně-naučného střediska. 
Muzeum se nezaměřuje pouze na dru-
hou světovou válku a  holocaust, ale 
popisuje i účast Židů na tvorbě polské 
kultury, vědy a  ekonomiky. Líčí jejich 
historii od dob příchodu židovských 
kupců na území první polské republiky 

až po nejmodernější židovskou historii. 
Na � nancování projektu se podílel pol-
ský stát a  město Varšava, Sdružení Ži-
dovský historický institut (SŻIH), který 
díky podpoře soukromých dárců z ce-
lého světa vyprojektoval stálou výsta-
vu. Na výstavbu přispěla vláda Němec-
ka a významným dílem přispěla rovněž 
Velká Británie.

O  tom, že Muzeum dějin polských 
Židů je jednou z  nejkrásnějších nově 
postavených budov ve Varšavě a strhá-
vá na sebe pozornost doma i v zahra-
ničí, svědčí fakt, že budova získala ně-
kolik mezinárodních ocenění nejen za 
architekturu.

Sklo „ulité“ na míru: Památník Tomáše Bati

VÝPRAVY ZA SKLENĚNÝMI SVĚTY

Zlín, Česká republika

Památník Tomáše Bati je architek-
tonickou ikonou, která svým význa-
mem výrazně překračuje hranice 
České republiky. Byl vytvořen ve zce-
la ojedinělých historických souvislos-
tech prudkého rozvoje moderního Zlí-
na a  pomyslně završil urbanistickou 
strukturu města budovanou Tomá-
šem Baťou a Františkem L. Gahurou od 
poloviny 20. let. Památník však vznikl 
jako záznam události do značné míry 
protikladné ke zlínské dynamice: náh-
lé úmrtí Tomáše Bati při letecké havárii 
znamenalo okamžik zastavení a  silné 
emoce, kterou autor návrhu promítl 
do konceptu této mimořádné stavby. 
Ta je současně manifestem moderní 
architektury i  rozpracováním nadča-
sových kompozičních vztahů architek-
tury klasické.

Původní fasáda z roku 1933 byla bě-
hem 2. světové války, při náletu 20. lis-
topadu 1944, z velké části zničena. Její 
oprava proběhla až na podzim roku 
1946, kdy byl objekt přestavěn pro 
potřeby � lharmonického orchestru 
a krajské galerie na Dům umění. Celko-
vá výměna skel však nikdy neproběhla 

a  jednotlivé poškozené tabule byly 
v průběhu dalších let přesklívány růz-
nými, i  odlišnými, druhy ornament-
ních skel. Několik původních skel však 
bylo naštěstí zachováno a podle nich 
mohlo být vyrobeno sklo nové. O cel-
kové rekonstrukci Památníku se mlu-
vilo od roku 2000, v roce 2016 bylo vy-
hlášeno výběrové řízení. 

Jednání ohledně výroby skla však 
nebyla vůbec jednoduchá. Architekt 
obnovy Ing. Petr Všetečka trval na zce-
la totožném vzorovaném skle, jako byl 
originál, včetně nedokonalostí a  vad 
odpovídajících dobovým technolo-
gickým možnostem výroby. Nebylo 
však možné zjistit původního výrob-
ce těchto skel, a proto se investor ob-
rátil na sklárnu AGC, jejíž jediná linka 
v Evropě na výrobu ornamentního li-
tého skla je v závodě Barevka v Dubí 
u  Teplic. Následovala řada testů, při 
kterých byla nakonec akceptována 
sklovina, a  mohla začít výroba speci-
álního vzoru. 

Lité sklo se vyrábí procesem, kdy 
sklovina je vtlačována mezi 2 válce 
a jejich vzor nebo textura je vlisována 
do jedné nebo obou stran pásu skla. 
Vzor tedy vznikl otiskem původního 

vzoru ornamentního skla z  původní 
tabule a byl přenesen na válec. V říjnu 
2017 byl potom válec s novým vzorem 
dodán do závodu a  samotná výroba 
vzorovaného skla pod produktovým 
názvem Imagin Misty, tedy unikátní-
ho vzoru vyrobeného na zakázku, pro-
běhla 30. října 2017. Do závodu v ten 
den zavítala také Česká televize, kte-
rá zde o  výrobě tohoto skla natočila 
reportáž.

Na přestavbu bylo použito celkem 1 
660 m2 skel vyrobených v rozměru 320 
cm × 185 cm a tloušťce 5 mm. Nařezá-
ní tabulí na přesné formáty proběhlo 
ve Sklenářství Nonstop ve Slušovicích, 
následné broušení a  kalení ve zpra-
covatelském závodě AGC Fenestra ve 
Zlíně. Skla byla na fasádu Památní-
ku nainstalována v průběhu září a říj-
na 2018. Poprvé se dveře Památníku 

Tomáše Bati, světově uznávaného ar-
chitektonického klenotu, otevřely pro 
veřejnost 28. října 2018 v rámci oslav 
100. výročí vzniku Československa. 
V  loňském roce se při příležitosti 90. 
narozenin budovy staly součástí expo-
zice zlaté kapesní hodinky švýcarské 
� rmy Movado, které patřily Tomáši Ba-
ťovi a které měl u sebe při svém před-
časně a  tragicky ukončeném letu do 
Švýcarska 12.  července 1932. Hodin-
ky, které věnovala Baťova vnučka Na-
daci Tomáše Bati, musely však na pod-
zim kvůli nepříznivým klimatickým 
podmínkám opustit prostory památ-
níku, přechodné zázemí našly v trezo-
ru Nadace. Na své místo se opět vrátí 
na jaře tohoto roku. Památník Tomáše 
Bati můžete po krátké zimní přestávce 
opět navštívit od března, a to v pátek, 
sobotu a neděli od 10 do 16 hodin. 

Možná jste to ani netušili a obdivovali jste na cestách výjimečné 
architektonické skvosty postavené ze skla, které vyrobili skláři  
z koncernu AGC. Důkazem může být i Památník Tomáše Bati ve Zlíně 
nebo Muzeum dějin polských Židů. Další jedinečné stavby sloužící 
veřejnosti vám postupně představíme v našem seriálu tipů na výlet.

Muzeum dějin polských Židů
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